



Your practice is *our* inspiration.™



Manufactured for:
Kerr Corporation
1717 West Collins Ave
Orange, CA 92867
800.KERR.123
kerrdental.com

MZ 4141 a

05/09

Hemostasy[™]

Hemostatic Dressing with Mechanical Action

Instructions For Use

Hemostasy™ - Hemostatic Dressing with Mechanical Action

1 - PRESENTATION

• HEMOSTASYL is presented in 2g syringe and is used with single-use angled application cannulas (Syringe and application cannulas are also sold separately).

2 - PROPERTIES

HEMOSTASYL is an original paste to be used as a haemostatic dressing with a mechanical action. The main characteristics of HEMOSTASYL are as follows: • thixotropic properties • good adhesion to the gingival mucosa, without compression • presence of aluminium chloride which reinforces its mechanical haemostatic effect • placed directly in the mouth with the single-use angled cannula • easily located due to its colour • easily removed by gentle water spray without resumption of bleeding • painless method when HEMOSTASYL is used on a healthy periodontium • contact time: 2 minutes

3 - COMPOSITION

• Aluminium chloride. • Excipients.

4 - INDICATIONS

HEMOSTASYL Paste achieves its haemostatic effect in the gingival sulcus by physical and mechanical means during dental procedures, such as dental impressions, scaling, seating of temporary and permanent restorations, and placement of a rubber dam.

5 - PRECAUTIONS FOR USE

• Cannulas are disposable. DISPOSE OF the used cannulas after use. • Do not store cannulas in contact with syringes. Store new cannulas in their original packaging, away from syringes (risk of corrosion). • The use of plastic syringe covers is recommended. • HEMOSTASYL is not indicated in the case of heavy bleeding. • Do not use in a site where the product may not be completely removed. • Ensure complete removal of HEMOSTASYL. • In case of contact with the eyes, rinse with plenty of water. • Do not make swallowed. • Keep out of the reach of children.

6 - CONTRA-INDICATIONS

• Extraction sockets. • Root canal surgery. • Known allergy to aluminium chloride.

7 - INSTRUCTIONS FOR USE

• **Préparation:** Open the syringe. Screw the single-use angled application cannula onto the tip of the syringe.

• **Application:** The paste is applied directly onto the bleeding gum to completely cover the bleeding site, without exerting any pressure on the gum with the cannula. Leave in place for 2 minutes.

• **Removal:** Remove HEMOSTASYL by gentle water spray and simultaneous aspiration. Verify that HEMOSTASYL is completely removed from the gum.

8 - DISINFECTING THE OUTSIDE OF THE SYRINGE

Once the single-use cannula has been removed and discarded, the outside of the syringe can be cleaned and decontaminated using (aldehyde-free) disinfectant wipes in accordance with the manufacturer's directions for use.

9 - STORAGE

• After use, imperatively remove and discard the used cannula. Tightly close the syringe. • Do not use past the expiry date indicated on the outer packaging. • Store at temperature < 25 °C.

10 - DISPOSAL

• Do not discard into sewers or streams. • Do not discard with household waste. Professional dental product.

June 2009



Kerr Corporation
1717 W. Collins Ave., Orange, CA 92867
800-KERR-123 KerrDental.com

Fabricated by Produits Dentaires Pierre Rolland For Kerr
Hemostasy is a registered trademark and
entire property of Produits Dentaires Pierre Rolland
FRANCE

Hemostasy™ - Hemostatic Dressing with Mechanical Action

1 - PRESENTATION

• HEMOSTASYL se présente en seringue de 2 g et s'utilise avec des canules d'application, coudées, à usage unique (Seringue et canules d'application sont également vendues séparément).

2 - PROPRIETES

HEMOSTASYL est une pâte originale, destinée à servir de pansement hémostatique par action mécanique. Les caractéristiques principales d'HEMOSTASYL sont :

• propriétés thixotropiques • bonne adhérence à la muqueuse gingivale, sans compression • présence de chlorure d'aluminium qui renforce son effet hémostatique mécanique • mise en place directe en bouche grâce aux canules coudées à usage unique • repérage facile grâce à sa couleur • élimination simple par un spray eau, doux, sans reprise du saignement • méthode indolore lorsque HEMOSTASYL est utilisée sur un parodont sain • temps de contact : 2 minutes

3 - COMPOSITION

• Chlorure d'aluminium. • Excipients.

4 - INDICATIONS

HEMOSTASYL Pâte exerce son effet hémostatique dans le sulcus gingival par action physique et mécanique au cours des procédures dentaires, telles que prise d'empreintes, détartrage, pose de restauration temporaire ou permanente et pose d'une digue.

5 - PRECAUTIONS D'EMPLOI

• Les canules sont à usage unique. JETER les canules usagées après emploi. • Ne pas conserver les canules au contact des seringues. Conserver les canules neuves dans l'emballage d'origine, éloignées des seringues (risque de corrosion). • L'utilisation de protections de seringue en plastique est recommandée. • HEMOSTASYL n'est pas indiqué dans les cas de forts saignements. • Ne pas utiliser dans un site où le produit risque de ne pas pouvoir être totalement éliminé. • Bien vérifier l'élimination complète d'HEMOSTASYL. • En cas de contact avec les yeux, rincer abondamment à l'eau. • Ne pas faire avaler. • Tenir hors de portée des enfants.

6 - CONTRE-INDICATIONS

• Alvéoles d'extraction. • Chirurgie endo-canaulaire. • Allergie connue au chlorure d'aluminium.

7 - MODE D'EMPLOI

• **Préparation :** Déboucher la seringue. Visser à son extrémité la canule d'application coudée à usage unique.

• **Mise en place :** L'application de la pâte est réalisée directement sur la gencive au niveau du saignement afin de le recouvrir totalement et en n'exerçant aucune pression avec la canule sur la gencive. Laisser en place 2 minutes.

• **Élimination :** Éliminer HEMOSTASYL par un spray eau doux avec aspiration simultanée. Vérifier la complète élimination d'HEMOSTASYL au niveau de la gencive.

8 - DESINFECTION DE L'EXTERIEUR DE LA SERINGUE

Après avoir enlevé et jeté la canule à usage unique, l'extérieur de la seringue peut être nettoyé et décontaminé à l'aide de lingettes désinfectantes (sans aldéhyde) en respectant les conditions d'utilisation données par le fabricant.

9 - CONSERVATION

• Après utilisation, enlever impérativement la canule usagée et la jeter. Bien reboucher la seringue. • Ne pas utiliser après la date limite d'utilisation figurant sur le conditionnement extérieur. • Conserver à température < 25 °C.

10 - ELIMINATION

• Ne pas jeter à l'égout ou dans les rivières. • Ne pas éliminer dans les ordures ménagères. Produit professionnel dentaire.

Jun 2009



Kerr Corporation
1717 W. Collins Ave., Orange, CA 92867
800-KERR-123 KerrDental.com

Fabricated by Produits Dentaires Pierre Rolland For Kerr
Hemostasy is a registered trademark and
entire property of Produits Dentaires Pierre Rolland
FRANCE